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    Nieuwsbrief Werkgroep Eelerberg. 
 
Eindelijk weer een nieuwsbrief van de werkgroep Eelerberg.  Zoals u in de vorige nieuwsbrief 
hebt kunnen lezen zijn we gestart met het opknappen van het Pinetum. Toen Staatsbosbeheer 
in 1951 het Landgoed Eelerberg overnam van de familie Vening Meines bestond het Pinetum 
uit een verzameling van zo’n zestig verschillende naaldbomen.  

 

                                    

                     

Een deel van die bomen was er gelukkig nog. 
Een ander deel was helaas verdwenen. Weer andere  
bomen waren niet meer mooi, soms bijna omringd door 
anderen bomen en struiken. Kortom, er was nogal wat  
werk aan de winkel. In onze vorige nieuwsbrief werd al  
verteld dat: 

- er een oud wandelpad weer in ere is hersteld. 
- een aantal bomen is weggezaagd, om naaldbomen meer 

zichtbaar te maken 
- er bij het Pinetum vijf banken zijn geplaats. 
- er gewerkt werd aan een website. 

Inmiddels is er een aantal bomen herplaatst. Op de 
twee foto’s hieronder ziet u de medewerkers van SBB 
de bomen plaatsen. Deze maand wordt opnieuw een 
aantal bomen geplaatst. Bij elke boom staat een paaltje 
met de naam van de boom en een QR-code. Als u deze 
code scant komt u op de website. U kunt dan alle 
informatie over deze boom lezen. 

Op 10 juni is een eerste excursie geweest. De Stichting 
Samen, Staatsbosbeheer, Landschap Overijssel, de 
Gemeente Hellendoorn en vele andere instanties 
hebben wij trots rondgeleid in ons Pinetum 



De Website: 

De Website is inmiddels ingericht. (https://landgoed-eelerberg.nl/) 

Op deze website vindt u het Pinetum.  
Zestig verschillende bomen zijn hier te vinden. U leest over de oorsprong van de bomen. U 
komt allerlei bijzonderheden te weten en er wordt beschreven wat de gebruikswaarde van 
deze bomen is. Bij een aantal bomen staat een leuke opdracht voor de kinderen. Zij kunnen zo 
actief kennis maken met de rijkdom aan bomen in ons Pinetum. Een voorbeeld van (een deel 
van) zo’n pagina ziet u hieronder: 

Blauwspar 

Picea pungens 

 
 
Oorsprong: 
Verenigde Staten (Rocky mountains) 
 
Bijzonderheden: 
Pinaceae is een familienaam voor een groot aantal coniferen (meer dan 200 soorten) 
waaronder ook deze blauwspar valt. De soortaanduiding (pungens) duidt op de scherpe 
naalden. In de ‘mountains’ bereiken ze soms een hoogte van 45 meter.  
(op de site gaat de informatie verder) 
 
Er is op de site wordt ook aandacht besteed aan: 

- De familie Vening Meinesz 
- De bosvijver 
- Blogs en nieuwsbrieven. 

 
U kunt hier ook de vorige nieuwsbrief nog eens doorlezen en de andere informatie. 
De site is voortdurend in ontwikkeling. De bomen zijn klaar! De rest volgt. 



De geschiedenis van de Eelerberg: Het melklaantje. 
 
Ook deze keer willen we weer een gesprek met buurtbewoners weergeven. We waren bij 
Piet en Minnie van Dijk (Corneliahoeve). Zij vertelden ons over het melklaantje. 
 

De familie Van Dijke (Steenhaarsweg 1) leverde de melk op Krönnenzommer. De melk werd 
via het ‘Melklaantje’ met paard en wagen naar de keuken op het terrein gereden. (In de 
keuken is nu Twente Decadente gevestigd) Bij de keuken werden de melkbussen afgeleverd 
en in de koelcel geplaatst. Toen de familie Vening Meinesz het terrein verkocht aan 
Staatsbosbeheer behield de familie Van Dijke recht van overpad. Dat is nog steeds 
rechtsgeldig. 

De fam. Van Dijke heeft jarenlang melk aan Krönnenzommer geleverd. Verder was het 
Sanatorium grotendeels zelfvoorzienend. Er was een eigen drinkwater- en 
elektriciteitsvoorziening. Ook was er al snel (tijdens de eerste Wereldoorlog) een varkensstal 
en een eigen slagerij. Voor de middenstand in Hellendoorn was dat een tegenvaller. Zij 
hadden er immers  op gerekend hun produkten te kunnen leveren. 

Toen men in de keuken van Krönnenzommer naast melk ook boter, kaas en andere 
melkproducten van de fam. Van Dijke wilde afnemen, is de levering van melk stopgezet. Het 
bedrijf van de fam. Van Dijke was op deze productie niet ingericht. 

Het Melklaantje is nog herkenbaar voor degenen, die weten waar het liep. Eens was het een 
mooi eikenlaantje. Inmiddels is het op veel plaatsen dichtgegroeid. Een mooi project om dit 
weer in oude staat te herstellen. 

Het pinetum krijgt steeds meer bekendheid: 

Zoals gezegd is er op 12 juni een rondleiding geweest waarbij vertegenwoordigers van 
verschillende organisaties (35 personen) vanuit het Koetshuis zijn vertrokken naar het 
Pinetum. Maar er gebeurde meer: 

In de ‘Beleefweek’ is er op 2 oktober een dag geweest, die in het teken stond van de familie 
Vening Meinesz. Zowel ’s ochtends als ’s middags was er een groep mensen, die in het 
Koetshuis eerst informatie kreeg over de geschiedenis van het landgoed waarna een 
excursie onder leiding van een gids volgde.  

Op 23 oktober werd er door het IVN een paddenstoelendag georganiseerd op de Eelerberg. 
Zo’n 90 belangstellende hebben daar rondgelopen, deels door het Pinetum. De excursie 
eindigde in het Koetshuis waar een tentoonstelling over paddenstoelen was ingericht.  

We merken dat er steeds meer wandelaars komen op de Eelerberg. Dat is een belangrijk 
doel van onze werkgroep. We willen onderdelen van  De Eelerberg herstellen en we willen 
dat meer mensen van dit mooie landgoed genieten. 

 

 



Officiële opening: 

We zijn gestart met de voorbereiding van een officiële opening van ons Pinetum. Dat zal 
ergens in het voorjaar zijn. U hoort uiteraard van ons wanneer dat is en hoe dat er uit gaat 
zien. 

Nieuwe projecten: 
Nu het Pinetum steeds meer vorm krijgt kunnen we onze aandacht aan andere aspecten 
geven. Het volgende staat in onze planning: 

- Er wordt nog een aantal banken op de Eelerberg gezet. Te denken valt bijv. aan de 
plek waar vroeger de Belvedère was. (Uitzichttoren) 

- Bij de Ommerweg, parallel aan de Sanatoriumlaan, liep vroeger de toegangsweg van 
de Ommerweg naar de villa. Twee zuilen markeren het begin van deze laan. Die 
moeten nodig hersteld worden. Ook de laan moet onder handen genomen worden. 
Er zal wat gesnoeid moeten worden om de laan weer zichtbaar te krijgen. 

- De eerste verkenningen bij de bosvijver zijn gepland. Er komt een deskundige kijken 
naar de bodemkwaliteit onder de vijver. We zijn benieuwd wat dat oplevert en welke 
mogelijkheden we hebben om daar aan het werk te gaan. Wie daar eens gaat kijken 
begrijpt dat er heel wat werk te doen is om dat weer in goede staat terug te brengen. 

- Later volgen andere projecten. Er is nog genoeg te doen. 
 

 

De oude bank, die ter herinnering aan 
‘de professor’ was geplaatst is 
vervangen. Er is een mooie stoep 
door medewerkers van SBB onder de 
bank gelegd. Toen de professor op 
‘zijn’ bank zat had hij een vrij uitzicht. 
Er was een zogenaamde zichtlijn. Ook 
deze is weer in ere hersteld. Stagiaires 
van SBB hebben hier hard aan 
gewerkt.  

Leren van elkaar! 

In januari gaat de werkgroep naar 
arboretum Poort Bulten in De Lutte. 

Huub Olde Loohuis, medewerker van 
Poort Bulten, zal ons dan rondleiden. 
Wij zien het als een ‘stage’, we hopen 
veel te leren van Huub. In een 
volgende nieuwsbrief leest u meer. 


